



من الشعب الياباني
From the People of Japan

Embassy of Japan in Lebanon

February 12, 2025

Press Release

Japan Supports Lebanese Succour Association (LSA) through the Provision of an Ambulance to its Bar Elias Emergency Center



The Government of Japan will provide a grant to the Lebanese Succour Association (LSA) through the Grant Assistance for Grassroots Human Security Program (GGP). On February 12, 2025, Ambassador MAGOSHI Masayuki signed a grant contract with Mr. Yahya Ghanem, Head of the Lebanese Succour Association.

The Lebanese Succour Association (LSA), based in Bar Elias, Zahle, Bekaa, serves approximately 336,000 people. The region, affected by Lebanon's economic crisis, has seen the suspension of emergency transport services, leaving many patients to rely on private transport.

LSA provides vital free emergency medical services and relief efforts, especially in the Bekaa region. However, due to the economic crisis and aging ambulances, LSA struggles to meet the growing demand for emergency transport. In addition, the recent war has also displaced over 1.3 million people, further straining resources. In response, Japan has decided to support the Bar Elias Emergency Center by providing a new ambulance equipped with first aid supplies, which will help transport approximately 1,250 patients annually and ensure timely medical care.

At the signing ceremony, Ambassador MAGOSHI reaffirmed Japan's dedication to supporting Lebanon's health sector. Mr. Ghanem, on behalf of LSA, expressed gratitude for Japan's assistance, emphasizing that this contribution will significantly improve access to emergency medical transportation for those in critical need across the Bekaa region.



من الشعب الياباني
From the People of Japan

سفارة اليابان في لبنان

١٢ شباط ٢٠٢٥

بيان صحفي

اليابان تدعم جمعية الإسعاف اللبنانية من خلال توفير سيارة إسعاف لمركزها الطبي في بر إلياس



ستقدم حكومة اليابان هبة لجمعية الإسعاف اللبنانية من خلال برنامج المساعدات الأهلية للمشاريع للأمن البشري (GGP). في ١٢ شباط ٢٠٢٥. ووقع السفير ماغوشي ماسايوكي عقد الهبة مع السيد يحيى غانم، رئيس جمعية الإسعاف اللبنانية.

تقدم جمعية الإسعاف اللبنانية، في بر إلياس، رحلة، البقاع، الخدمات الإغاثية لحوالي ٣٣٦,٠٠٠ شخص. إذ تأثرت المنطقة بشكل كبير بالأزمة الاقتصادية في لبنان، فأدى إلى تعليق خدمات النقل الإسعافي، مما جعل العديد من المرضى المحتاجين إلى رعاية طارئة يعتمدون على وسائل نقل خاصة.

تلعب جمعية الإسعاف اللبنانية دوراً مهماً في توفير خدمات الطوارئ الطبية المجانية، وعمليات الإنقاذ، والجهود الإغاثية في جميع المناطق، وخاصة في منطقة البقاع. ومع ذلك، وبسبب الأزمة الاقتصادية وتقدم عمر خدمة سيارات الإسعاف، تواجه الجمعية صعوبة في تلبية الطلب المتزايد على خدمات النقل الطبية الطارئة. كما أن الحرب الأخيرة قد تسببت في نزوح أكثر من ١.٣ مليون شخص، فزاد الضغط على الموارد. استجابة لذلك، قررت اليابان دعم مركز الطوارئ التابع للجمعية في بر إلياس من خلال توفير سيارة إسعاف جديدة مزودة بمستلزمات طبية للإسعافات الأولية. ستساعد هذه الهبة جمعية الإسعاف اللبنانية في نقل حوالي ١٢٥٠ مريضاً سنوياً، مما يضمن توفير الرعاية الطبية الفعالة في الوقت المناسب لأولئك الذين في حاجة ماسة إليها.

في حفل التوقيع، أكد السفير ماغوشي التزام اليابان بدعم قطاع الصحة في لبنان. من جانبه، عبر السيد غانم عن شكره نيابة عن جمعية الإسعاف اللبنانية لمساعدة اليابان، مشيراً إلى أن هذه الهبة ستساهم بشكل كبير في تحسين وصول خدمات النقل الطبية الطارئة لأولئك الذين في حاجة ماسة إليها في منطقة البقاع.